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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:

Na své schůzi dne 1. 2., 23. 2. a 28. 2. 2022 měli členové 
rady města na programu celkem 49 materiálů k projed-
nání a  rozhodování. Z  těch významnějších, kterými se 
zabývali, vyjímáme:
•  RM vzala na vědomí nabídku na převod pozemku do majetku 

města – p. p. č. 2190/5 k. ú Krupka za cenu 735 525 Kč a schvaluje 
nepřijmout tuto nabídku z důvodu, že na pozemek není řádný 
přístup a v okolí jsou pouze pozemky v soukromém vlastnictví.

•  RM schválila kupní smlouvu s firmou HEDERA ZIMA, spol. s r.o., 
na prodej dřeva pro rok 2022 a kupní smlouvu s firmou UNILES, 
a.s., na prodej dřeva pro rok 2022.

•  RM vzala na vědomí nabídku spolupráce s panem Igorem Zub-
kem, Krupka, k ozelenění města.

•  RM schválila Dohodu o  naplnění podmínek žádosti o  úhradu 
nákladů spojených s  realizací záměru ekologické revitalizace 
s Českou republikou – Ministerstvem financí. Předmětem doho-
dy jsou vzájemné vztahy a závazky smluvních stran při provádě-
ní veřejné zakázky s názvem „Revitalizace areálu bývalé městské 
plovárny“ (ID 877) a podmínky spolupráce dodavatele s právnic-
kou osobou.

•  RM vzala na  vědomí písemnou zprávu z  jednání výběrové ko-
mise ze dne 31. 1. 2022, která vyhodnotila uchazeče na základě 
požadavků příslušných právních předpisů a požadavků zaměst-
navatele v rámci vyhlášeného výběrové řízení na pracovní pozici 
vedoucího úředníka odboru územního plánování a stavebního 
řádu, a jmenovala, na návrh tajemníka úřadu, vedoucího odboru 
územního plánování a stavebního řádu Městského úřadu Krup-
ka Ing. Radku Jíchovou, a to s účinností od 1. 4. 2022.

•  RM doporučila ZM schválit vzdání se práva a prominutí pohle-
dávky v celkové výši 834 298,78 Kč za pohledávky splňující pod-
mínky „Milostivého léta“, v  souladu se zákonem č. 99/1963 Sb., 
občanský soudní řád, ve znění pozdějších předpisů (novelizace 
pozměňovacím zákonem č. 286/2021 Sb.).

•  RM doporučila ZM schválit návrh střednědobého výhledu roz-
počtu na rok 2023–2024 dle předloženého návrhu.

•  RM doporučila ZM schválit rozpočet města na rok 2022 dle před-
loženého návrhu.

•  RM doporučila ZM ke  schválení Veřejnoprávní smlouvu o  po-
skytnutí finančního příspěvku společnosti Montanregion Kruš-
né hory – Erzgebirge, o.p.s., ve výši 135 539 Kč na náklady spojené 
se správou statku světového dědictví UNESCO Hornický region 
Ergebirge/Krušnohoří.

•  RM z pověření zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 
§ 102, odst. 2b) a v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb., o před-
školním, základním, středním a vyšším odborném a jiném vzdě-
lávání, jmenovala na vedoucí pracovní místo ředitele Mateřské 
školy Písnička Krupka, Dukelských hrdinů 259 na dobu určitou 
od 1. 3. 2022 do 31. 8. 2022 Mgr. Evu Kyjovskou, MBA.

•  RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 18. 2. 
2022 na veřejnou zakázku „Správa počítačových sítí a informač-
ních technologií Města Krupka“ zadanou formou zakázky ma-
lého rozsahu na  služby a  schválila výsledky výběrového řízení 
a uzavření smlouvy o zajištění provozu počítačové sítě a údržbě 
počítačů s  vybraným uchazečem Vojtěch Seidl, Křížkovského 
2501, Teplice.

•  RM schválila poskytovat 15. května 2022 v rámci Mezinárodního 
dne muzeí a  galerií vstup do  Hasičského muzea Krupka zdar-
ma a ukládá OKS zajistit prezentaci v materiálech propagujících 
tuto akci.

•  RM schválila poskytnutí částky ve  výši 49  000 Kč z  Rozpočtu 
města Krupka na nákup humanitární materiální pomoci válkou 
postižené Ukrajině.

•  RM deklarovala svoji připravenost spolupracovat v  rámci kri-
zového řízení České republiky na  řešení migrační krize. Město 
Krupka je připraveno poskytnout ubytování pro uprchlíky v uby-
tovacích zařízeních v majetku Města Krupka či jeho příspěvko-
vých organizací. /red/

Havárie vody a informovanost
V  posledních měsících docházelo k  většímu množství výpadků dodávky 
vody. Město, jakmile obdrží od provozovatele vodovodů Severočeské vodo-
vody a kanalizace, a.s., informaci o odstávce, ať již plánované nebo nepláno-
vané, obratem ji předává uživatelům Mobilního rozhlasu (aplikací, e-mai-
lem) a informuje občany dalšími prostředky komunikace. Žel však nejsme 
schopni nijak občany informovat, pokud od  SČVK o  havárii neobdržíme 
žádnou informaci, což se někdy stává. Doporučujeme proto občanům, kte-
ří chtějí mít informaci z první ruky, registrovat se přímo u této firmy, která 
Vám následně bude formou SMS zasílat informace o haváriích či opravách 
vodovodního řadu v obci Krupka.
Registraci a dotazy na havárie lze provést na zákaznické lince společnosti 
601 267 267, případně 840 111 111. Registrovat pro odběr zpráv se také můžete 
online na webové stránce https://portal.scvk.cz/smsinfo.

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

Upozornění na další uzavírky 
a výluky v rámci projektu 
„Rekonstrukce ŽST Bohosudov“
V  rámci projektu „Rekonstrukce ŽST Bohosudov“ probíhá velké množství 
pracovních aktivit na  celém úseku. Obdrželi jsme seznam dalších důleži-
tých termínů uzavírek a výluk. 
Vyjádření investora a dodavatele stavby uvádíme v plném znění:
„Dovolujeme si tímto informovat, že v  době od  7. 3. 2022 do  27. 3. 2022 
a od 2. 5. 2022 do 15. 5. 2022 budou v rámci akce „Rekonstrukce ŽST Boho-
sudov“ probíhat práce v  nočních výlukách. Jedná se zejména o  beranění 
zápor pro pažení mostů a propustků a o těžení stávajícího materiálu z ko-
leje do  vagonů, které se bohužel musí realizovat při zastaveném provozu 
na obou kolejích a při vypnutí trakčního vedení. To je možné pouze v noci 
v  době od  23:00-4:00 (pracovní dny) a  od  23:00-5:00 (víkendy). Uvedené 
doby jsou maximální a budeme se snažit, aby byly práce hotové co nejrych-
leji a  obyvatelé byli zatěžováni hlukem co nejméně. Vzhledem k  rozsahu 
prací nedokážeme přesně časově stanovit a  lokalizovat jednotlivá místa 
prací, proto pro jistotu uvádíme celou dobu, kdy jsou naplánované noční 
výluky. Na každém mostním objektu by mělo beranění zápor trvat cca 3 až 5 
dnů. Na úseku Bohosudov (včetně žst Bohosudov) - Teplice se jedná celkem 
o  9 stavebních objektů. Za  zvýšenou hlučnost v  uvedených dnech se pře-
dem omlouváme. Dále si dovolujeme upozornit, že na mostě u Soběchleb 
v km 13,697 jsou naplánované víkendové uzavírky (od pátku večera) v těch-
to dnech: 1.–3. 4. 2022, 15.–17. 4. 2022, 27.–29. 5. 2022, 3.–5. 6. 2022, 29.–31. 7. 
2022. Případné korekce termínů víkendových uzavírek bychom upřesnili 
v dostatečném předstihu. Děkujeme za pochopení a trpělivost.“ /red/
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Před několika dny bychom probírali normální aktuality i  zajíma-
vosti o dění a událostech ve městě. Ale dnes je to zcela jinak. Vojen-
ská agrese zahájila válku, která bude znamenat nepředstavitelné 
a  kruté utrpení milionů obyvatel na  Ukrajině. A  rychle se stala 
 reálnou hrozbou nejvážnějšího ohrožení klidného a mírového živo-
ta pro všechny východoevropské země, a při její další eskalaci i ce-
lého civilizované světa. Určitě se postupně dostaví spousty nových 
neočekávaných problémů a  dopadů tohoto imperiálního zločinu 
i do životů nás všech. A samozřejmě i do záležitostí a chodu města…
Když před dvěma roky začal boj se zákeřným a neznámým nepřítelem, 
ohrožujícím zdraví a životy obyvatel ve všech světadílech, vedlo k jeho 
postupné porážce několik zbraní. Spolupráce, solidarita a společná od-
povědnost byly ty hlavní. Dá se říct, že jsme si s  touto bezprecedentní 
situací díky tomu poradili i v našem městě, a mohu konstatovat, že se 
vše úspěšně zvládlo. 
Válečná exploze aktuálně probíhá na  území jediného státu. Nelze už 
vůbec nic předvídat, takže platí, že prozatím. Hrozba rozšíření agrese 
a  možnosti napadení dalších suverénních států jsou naprosto reálné, 
nedíváme se na nějaký sci-fi válečný film, ale na autentické dokumen-
ty o vraždění a umírání ukrajinských obyvatel, devastaci velkých měst, 
ničení průmyslových i vojenských objektů, komunikací a infrastruktury 
v přepadeném státě. Ještě před nedávnem skoro nikdo netušil a nevěřil, 
že bychom se mohli tak rychle a dramaticky přiblížit k nebezpečí apo-
kalypsy na zemi. Vyspělý civilizovaný svět, ctící demokratická pravidla 
a hodnoty humanismu, musí vybudovat společný štít, kterým se ubrání 
proti společnému nebezpečí možné světové války. A proto i v tomto pří-
padě volí prostředky, které jsem připomenul v souvislosti s bojem proti 
pandemii koronaviru. Jsou vyzkoušené, v globálním měřítku se osvěd-
čily a fungují spolehlivě. Maximum společné odpovědnosti, všestranná 
spolupráce a  ohromná solidarita jsou základem zastavení a  porážky 
 agresivního nepřítele.
Bohužel nás asi čekají těžké a problematické časy, nevyhneme se dosud 
neznámým problémům a situacím ani v našem městě. V těchto souvis-
lostech jsem však přesvědčený, že je opět překonáme stejným způsobem 
a úspěšnými zbraněmi, jako v nedávné složité době. 
 
A  teď už k  běžnému životu ve  městě. Úspěšně byla dokončena re-
konstrukce bývalého hotelu Horal. Kdy a co se tam bude dále dít?
Tato investice opět patří mezi ty opravdu užitečné a smysluplné. Celý 
objekt bývalého hotelu dlouhou dobu rozhodně nezdobil vzhled Ma-
riánského náměstí, ani jeho pověst nebyla valná. Bývalý majitel roz-
hodně neskýtal sebemenší naději, že by byl schopen to jakkoliv změ-
nit k lepšímu. Za této situace jsme museli vzít řešení do svých rukou. 
Díky odkoupení objektu a jeho přeměně na komunitní dům pro seniory 
se podařilo vytvořit dílo, které bude sloužit k jejich důstojnému a mo-
dernímu bydlení. V  malometrážních bytových jednotkách o  několika 
různých velikostech je vždy standardní kompletní vybavení. K  dis-
pozici bude i  jeden bezbariérový byt. Dnes je už samozřejmostí, že se 
v  těchto souvislostech musí řešit i  maximální komplexní energetické 
úspory a tím i snížení nákladů na provoz celého zařízení. Rekonstrukce 
stála přes 42 milionů Kč, ale díky tomu předáme našim krupským se-
niorům do pronájmu od 1. dubna celkem 17 bytů. Jsem rád, že se tuto 
akci podařilo realizovat opravdu velmi rychle, vše trvalo jenom tři čtvrtě 
roku. V polovině tohoto měsíce chceme celé dílo představit i krupské 
veřejnosti při „dni otevřených dveří“, který se uskuteční dne 16. března 
od 13 do 17 hodin. 

Děkujeme za rozhovor. /red/

Vedení města Krupka
stojí za Ukrajinou
Vedení města Krupka se samozřejmě připojilo k humanitárním aktivitám 
pro válkou zmítanou Ukrajinu. Po zasedání krizového štábu, který je v kom-
petenci Rady města, bylo rozhodnuto o  materiální humanitární pomoci 
Ukrajině. Toto rozhodnutí je prvním krokem a následně bude postupováno 
dle aktuálních potřeb, které jsou bedlivě sledovány a vyhodnocovány.
Město Krupka vypravilo v  pondělí 28. 2. na  ukrajinsko-polské hranice do-
dávku s humanitární pomocí. Z poloviny byla naplněna z darů města, spo-
lečnosti Sport Krupka s. r. o. a doložena ze sbírky organizované Biskupským 
gymnáziem Bohosudov. Jedná se o  léky, potraviny, hygienické potřeby, 
přikrývky, spacáky, stany, matrace a  další potřebné věci. Dodávka vyrazi-
la v 19 hodin z Krupky a na přechod Medyka dorazila v 8 hodin ráno jako 
součást konvoje podobných vozidel dalších dárců. Během dopoledne došlo 
k předání pomoci humanitárním organizacím, jež na zmíněné hranici pů-
sobí. Obrovské poděkování patří paní ředitelce Janě Pucharové, Miroslavu 
Lachmanovi a  studentům BGB za  organizaci sbírky, Zdeňkovi Saifertovi 
za zapůjčení vozidla a další techniky a především Alexandru Jechovi a Mar-
ku Ferencovi, kteří materiál odvezli na hranici a také všem lidem, známým 
i neznámým, kteří svými dary pomáhají těžce zkoušené Ukrajině.
Město současně nabídne prostřednictvím společnosti Sport Krupka s.r.o. 
ubytování v ubytovně v areálu městského stadionu. Děkujeme všem za pro-
jevenou solidaritu a pomoc lidem, kteří prochází těžkým obdobím. /red/

Poskytnete ubytování
občanům z Ukrajiny?
V  souvislosti s  vývojem dění na  Ukrajině zjišťujeme ochotu a  možnosti 
krupských občanů ubytovat ukrajinské rodiny. Informace o možnosti uby-
tování zasílejte na e-mail: ukrajinainfo@mukrupka.cz 
Stejně tak nás můžete kontaktovat v případě, že potřebujete ubytovat pří-
buzné, kteří k vám dorazili z Ukrajiny. 

Zdeněk Matouš, starosta
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MĚSTSKÁ POLICIE

Mladistvý opilec
Hlídka strážníků obdržela oznámení o  neznámém mladíkovi, který 
má ležet na chodníku. Po příjezdu na uvedené místo hlídka zjistila, že 
na zemi leží mladík, který jeví známky těžké opilosti. Hlídka si na místo 
neprodleně vyžádala RZS. Mladík byl následně za asistence hlídky pře-
vezen k dalšímu ošetření do nemocnice. Ve věci bylo provedeno dal-
ší šetření a byla zjištěna konkrétní osoba, která alkohol mladistvému 
nabídla a umožnila tím jej konzumovat. Tato se svým jednáním stala 
podezřelou ze spáchání trestného činu.

Skupina nezletilých útočníků
Strážníci zjistili skupinku několika nezletilých dětí, která opakovaně 
v několika případech fyzicky napadla rovněž nezletilého chlapce. Tito 
sice nejprve svou vinu popírali, pak začali svádět vinu jeden na  dru-
hého, nakonec se však všichni za přítomnosti svých rodičů ke svému 
protiprávnímu jednání pod tíhou důkazů přiznali. Jejich jednání bude 
postoupeno k projednání přestupkovému správnímu orgánu a oddě-
lení sociálně právní ochrany dětí Magistrátu města Teplice. 

Opilý žárlivec
Strážníci společně s policisty řešili v sídlišti v nočních hodinách napade-
ní mezi místními obyvateli, kdy útočníci měli v rukou tyče i nůž. Po pří-
jezdu na místo se situace rychle uklidnila a bylo zjištěno, že jeden muž, 
který byl pod vlivem alkoholu, začal žárlit na ženu, se kterou žije. S no-
žem v ruce jí vyhrožoval zabitím, této se však podařilo utéci a schovat 
se. Žárlivého muže hlídky zadržely. Kuriozita případu: při prováděném 
zákroku, kdy všude stojí policejní vozy se zapnutými majáky, přijede 
do ulice vozidlo, jehož řidič nabourá do policejního vozu. Kontrolou ři-
diče bylo zjištěno, že je v podnapilém stavu a dechovou zkouškou byla 
naměřena hodnota 2,9 promile alkoholu. Řidič byl rovněž zadržen a ob-
viněn z ohrožení pod vlivem návykové látky. 

Zakládání černých skládek
V poslední době se na katastru města Krupka rozšířil nešvar, kdy ne-
známý pachatel/pachatelé v  různých částech města vyhazují staré 
ojeté pneumatiky, vždy se jedná o několik desítek kusů. Je pravděpo-
dobné, že pneumatiky na místo přiváží dodávkovým vozidlem. Prosíme 
veřejnost, aby byla pozorná a všímala si dění kolem sebe. V případě zjiš-
tění tohoto jednání ihned kontaktujte Městskou policii Krupka na tel.: 
602 413 489, 417 861 107 nebo na tísňové lince 156. 

Pomoc v nouzi
V nočních hodinách se na oddělení městské policie dostavil muž s pit-
bullem se žádostí o pomoc. Když byl muž dotázán, o jakou pomoc žádá, 
ten uvedl, že byl venčit psa, který mu zaběhl do křoví. Když se vrátil, tak 
měl něco zabodnutého v tlamě. Muž dále uvedl, že neví, na koho jiného 
se má obrátit. Strážníci psovi podali sedativa, a když se pejsek uklidnil 
a lehl si, tak mu jeden ze strážníků sáhl do tlamy a vytáhl 6,5 cm dlouhý 
klacek, který měl vzpříčený mezi zuby. Šťastný majitel psa strážníkům 
za pomoc moc děkoval a s pejskem odešel. 

Starost ze SRN
Na  operační středisko se obrátil občan Spolkové republiky Němec-
ko se žádostí o pomoc. Jak uvedl, má obavu o svého bratra, který žije 
v obci Fojtovice. Jak uvedl, nemůže se mu dovolat, což prý u něho není 
zvykem. Na  uvedenou adresu byla vyslána hlídka, která pána zastih-
la v pořádku a plném zdraví. Hlídka sdělila, že byla kontaktována jeho 
bratrem, který má o něho starost, tak aby ho co nejrychleji kontaktoval. 

Odjetí od nehody
Operační středisko přijalo oznámení: „Nějaká audina při parkování ser-
vala jiné auto, docela brutálně, následně z místa ujela.“ Na místo byla 
vyslána hlídka, která se spojila s oznamovatelem. Dalším šetřením bylo 
zjištěno, že uvedené vozidlo Audi je odstaveno nedaleko od místa do-
pravní nehody na  parkovišti. Na  místo byla přivolána PČR – oddělení 
dopravních nehod, která si dopravní nehodu převzala k dalšímu šetření. 

Poškozený plot
Operační středisko obdrželo oznámení o nějakých mladících, kteří po-
škodili plot. Na místo byla vyslána hlídka, která následně zjistila, že plot 
poškodili tři mladíci, kteří se ke svému nepochopitelnému jednání do-
znali. Co je k tomuto jednání vedlo, nedokázali říci. Své počínání budou 
moci vysvětlit u příslušného správního orgánu, kam byla věc postou-
pena. 

Krádež 
Na operační středisko bylo oznámeno podezření z krádeže zboží v jed-
né místní prodejně. Hlídka na místě zjistila ženu, která v obchodě odci-
zila zboží v celkové hodnotě 1880 Kč. Žena u sebe neměla žádné dokla-
dy, proto byla předvedena ke zjištění totožnosti. Následně bylo zjištěno, 
že se nejedná o první takové jednání ženy, ale o opakované, věc si pře-
vzala PČR k dalším šetření. 

Jiří Petrák, ředitel

Budovu MŠ Sluníčko čeká 
zasloužená rekonstrukce
Mateřská škola Sluníčko, která je v provozu od září roku 1980, se dočká 
zasloužené rekonstrukce. Akce by měla proběhnout o  prázdninách 
a v plánu je výměna oken, zateplení budovy a oprava střechy. Vzhledem 
k  náročnosti projektu bude potřeba zajistit umístění dětí do  jiných 
krupských školek. „Mateřská školka Sluníčko je významným zařízením 
předškolního vzdělávání v Krupce a rekonstrukce budovy byla již velkou 
nutností. Ke krásné zahradě tak přibude budova v novém a kvalitním 
kabátě a dojde k významné úspoře spotřeby energií,“ zhodnotil budou-
cí investici starosta Zdeněk Matouš, který projednával detaily projektu 
s ředitelkou mateřské školy Evou Kyjovskou. /red/

Stop vypalování trávy!
V druhé polovině února museli hasiči třikrát zasahovat na ohlášení 
požárů travních porostů. V jednom případě byl požár uhašen před 
příjezdem hasičů, ale v dalších případech byla plameny zachváce-
na plocha 150 x 200 m a 60 x 150 m a na hašení padlo dohromady 
asi 17 000 kubíků vody. Možná někdo neví, že vypalování trávy ni-
čemu neprospívá, ale naopak škodí. Oheň zahubí velké množství 
užitečného hmyzu, který přezimuje v  trávníku – uhoří například 
čmeláci. Vypalování ničí úkryty a hnízdiště pro ptactvo. Opakova-
ným vypalováním se půda ochuzuje o humus a dusík. A nebezpe-
čí požárů je při vypalování trávy obrovské. Vypalování lze dle záko-
na provádět pouze v některých, zákonem dovolených, případech, 
a vždy až po ohlášení hasičům!

Počasí zatarasilo cestu vodě
Kombinace silného větru a  vydatných srážek zapříčinila, že 
do  vodních toků napadaly ulámané větve a  kmeny stromů a  ty 
postavily vodě překážky u propustků. Ta si pak hledala cestu po sil-
nicích nebo soukromými pozemky. Potřebu vyčistit koryta toků 
řešili hasiči na Zalužanském potoce pod pilou Vrchoslav a v ulici 
U Lanovky.

Pavel Vácha, velitel
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
KRUŠNOHORSKÉ RUDY: Cín 
Cín je měkký kov stříbrošedé barvy. Má nízký bod tání, je dobře kujný tedy zpracovatelný 
kováním a také odolný vůči korozi. Hlavní cínovou rudou je  kasiterit  neboli cínovec. 
Cínové rudy se v  Krušnohoří získávaly rýžováním z  náplav potoků již v  době bronzové, 
hlavní těžební období spjaté s hlubinným dolováním zde začíná ve 13. století. 

TĚŽBA CÍNOVÉ RUDY
První oblasti dobývání cínové rudy v  Krušných 
horách jsou doložené kolem Krupky a  Ehrenfrie-
dersdorfu (22 km západně od  města Marienberg). 
Krupka je pokládána za nejstarší cínový revír střed-
ní Evropy, poznatky z  dobývání cínových ložisek 
v  Krupce přenášeli horníci do  důlních revírů v  ce-
lém Krušnohoří. Ve 14. století se již těžilo také u Seif-
fenu, Geyeru, Eibenstocku a na české straně u Nejd-

Výstava cínového nádobí v Infocentru Hornické 
krajiny Krupka (foto LeNa)

BRONZ – SLITINA MĚDI A CÍNU
Ze slitin cínu je historicky nejvýznamnější bronz. 
S podílem cínu od 5 do 15 % se z bronzu v minulosti 
vyrábělo brnění, vhodný byl také na výrobu děl. Od-
lévaly se z něho kostelní zvony nebo sochy. O jeho 
cennosti a hodnotě svědčí i  to, že za třetí místo se 
v  různých soutěžích uděluje bronzová medaile, 
hned po zlaté a stříbrné. 

Lenka Navrátilová

V rámci nominačního procesu byla Hornická krajina 
Krupka vymezena jako krajinná památková zóna. 
Jaké památky a území zahrnuje?
Jedná se o docela velkou oblast, která zahrnuje jak 
části samotného města, tak také horského lesního 
terénu nad Krupkou. Pokud bych měl jmenovat, pak 
se konkrétně jedná o městskou památkovou zónu se 
všemi kulturními památkami včetně hradu Krupka, 
kostelů sv. Ducha, sv. Anny, sv. Václava a Nanebevze-
tí Panny Marie. Dále sem patří důlní revír Steinkno-
chen se štolami Starý Martin a Dürrholz, důlní revír 
Knöttel se štolami Večerní hvězda, Barbora a  Pro-
kop, Velká pinka na Komáří hůrce a kaple sv. Wolf-
ganga. Nejedná se tedy pouze o konkrétní vybrané 
památky, např. jednotlivé budovy, ale o celé území. 
To je důvodem, proč hovoříme o  hornické krajině, 
která má světovou hodnotu jako celek.

Změnily se nějak zásady památkové ochrany na tom-
to území? 
Ve své podstatě nezměnily, ale vzrostl důraz na pa-
mátkovou ochranu. Připomeňme si, co je v  České 
republice považováno za  kulturní památku. Jedná 

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky, Rostislava Kadlece

se o  nemovitou nebo  movitou  věc, případně jejich 
soubor, který za  ni vyhlašuje  Ministerstvo kultu-
ry České republiky.  Kulturní památky se zapisují 
do  Ústředního seznamu kulturních památek Čes-
ké republiky, který vede Národní památkový ústav. 

K plošné ochraně kulturního dědictví slouží měst-
ská památková zóna,  městská památková rezerva-
ce,  vesnická památková zóna,  vesnická památková 
rezervace, případně nadnárodní forma ochrany. 
UNESCO nezasahuje do  práva suverénních stá-
tů, na  jehož území se vybrané památky nacházejí. 
Všechna práva a  povinnosti týkající se péče o  ne-
movitosti a památky na území České republiky vy-
cházejí z našeho českého právního systému. Je tedy 
třeba respektovat české právní předpisy týkající se 
ochrany památek. Zápis na  této věci nic nezměnil 
a ani nároky ochrany nezvýšil. Jako příklad můžeme 
uvést opravu domů v Husitské ulici. O závazná sta-
noviska památkářů lidé museli žádat i před zápisem 
a stejné je to i dnes. Jde o to, aby o památky zapsané 
na  seznam UNESCO bylo řádně pečováno a  jejich 
současný stav nebyl zhoršován, ale naopak zlepšo-
ván. Cílem je totiž uchovat dědictví našich předků 
pro další generace. V oblasti bývalých důlních revírů 
se musí dbát o zachování pozůstatků po těžbě, tedy 
o sejpy, pinky a portály starých štol.
Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

ku a na Cínovci. K objevu největšího ložiska cínové 
rudy došlo v  polovině 15. století u  Altenbergu. Ze 
zdejší mohutné greisenové žíly zvané Zwitterstock 
bylo až do 20. století získáno přes 100 000 tun cínu. 
Po odkrytí nalezišť v okolí Božího Daru, Horní Blat-
né, Hřebečné a Přebuze se v 16. století stal krušno-
horský region (spolu s revíry Horní Slavkov a Krásno 
ve Slavkovském lese) největším producentem cínu 
na světě. V 17. století těžba prudce poklesla, v menší 
míře se ale udržela i  v  dalších stoletích. Po  2. svě-
tové válce se ve „velkém“ až do roku 1990 těžilo už 
jen v Altenbergu a na Cínovci. V posledních letech 
se zde uvažuje o  obnově těžby, ovšem předmětem 
zájmu již není cínová ruda, ale lithium.

VYUŽITÍ CÍNU
Různé drobnosti si z  cínu odlévali lidé již ve  3. ti-
síciletí před naším letopočtem. Rozkvět cínařství 
nastal ve středověku a trval až do 18. století. Z cínu 
se vyráběly liturgické a užitkové předměty, např. ná-
dobí, příbory, konve, lavory, svícny, kadidelnice nebo 
pamětní medaile. Známé jsou také cínové figurky 
na  hraní nebo staniol, tenká folie na  balení potra-
vin. V současnosti nachází cín uplatnění při výrobě 
korozivzdorné oceli a jako pájecí kov v elektrotech-
nice.

Výstava rud, které se těžily v Krupce a okolí 
včetně kasiteritu, Infocentrum HKK (foto LeNa)

Legendární krupský zvon Zuzana z bronzu, 
odlitý v roce 1490 a roztavený pro válečné účely 
v roce 1916
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Od ledna jsme zařadili novou rubriku, která bude nabízet v kaž
dém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například 
podílí na  rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje 
Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit 
naše čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na  občana, 
se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kon
taktovat na emailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se 
ho pokusíme oslovit.

Svou kariéru zasvětila předškolnímu vzdělávání. Od  roku 1991 je Ludmila 
Kváčová ředitelkou Mateřské školy Zvoneček, ve  které pracuje již od  roku 
1976 a  výrazně tak pedagogicky působí na  krupské děti při jejich prvních 
 setkáních se vzdělávacím procesem.

Odkdy žijete v Krupce?
První léta mého života proběhla ve  Fojtovicích, kde můj tatínek Karel Rynda 
začínal jako „pan řídící“ na  místní jednotřídce, maminka pracovala na  statku 
jako účetní. Od mých 4 let jsem obyvatelem Krupky. Tatínek přešel jako učitel 
na dnešní „Růžovku“ a v Krupce žije ještě dost jeho žáků, kteří na něj vždycky 
hezky vzpomínali. Tatínek posléze ze školství odešel a  dal se k  celníkům. Ale 
kantořina mu asi chyběla, protože pak jezdil často jako vychovatel do škol v pří-
rodě a přes prázdniny i jako táborový zástupce hlavního vedoucího, kterého dě-
lala paní Věrka Strnadová, která byla i naše rodinná přítelkyně.

Kdy ve  Vašem životě nastal moment, který Vám ukázal směr stát se pedagogem 
a co Vás k tomu vedlo?
Tatínek měl sestru, která byla učitelka, a  její manžel byl také učitel. Působi-
li na vesnické dvoutřídce v  jižních Čechách. Sem jsem jezdívala na prázdniny 
a v prázdných třídách si hrála na paní učitelku. Tady to myslím začalo. Při studiu 
na gymnáziu jsem pak jezdívala na tábory nejdříve jako praktikantka a pak už 
i  jako vedoucí oddílu. Bavilo mě být s  dětmi v  přírodě a  vymýšlet pro ně čin-
nosti. Mimo prázdniny jsem zkoušela dělat i pionýrského vedoucího. Pár mých 
pionýrů se pak stalo i rodiči, kteří k nám do školky vodili své děti. Gymnázium 
jsem ukončila v roce 1976, ale už ve 3. ročníku, kdy jsme předběžně měli sdělovat 
směr našeho studia, a já uvedla pedagogickou fakultu, bylo mi bez obalu řečeno, 
ať to nezkouším, protože nemám šanci. Bylo to kvůli tatínkovi, který v roce 1968 
dal najevo svůj nesouhlas se vstupem ruských vojsk. Přesto jsem to zkusila, ale 
opravdu to nedopadlo. Tenkrát nebylo tolik kvalifikovaných učitelů jako je dnes, 
tak jsem zkoušela nastoupit jako nekvalifikovaná do ZŠ, ale narazila jsem na od-
por tehdejší inspektorky. V roce 1976 se otvírala nově Mateřská škola Pod lanov-
kou a tady měli nedostatek učitelek. O tom věděla paní Věra Strnadová, která mě 
doporučila tehdejší ředitelce paní Janě Sobotkové. A tak jsem nastoupila. Ne-
kvalifikovaných nás tu bylo víc, jedna kvalifikovaná a jedna důchodkyně. Po roce 
praxe jsem pak nastoupila na dálkové studium pro učitelství v MŠ do Litoměřic.

Jak dlouho jste ředitelkou MŠ Zvoneček? Jak se změnilo předškolní vzdělávání 
za dobu Vašeho působení?
Jako učitelka jsem zde působila až do roku 1990 a ředitelkou se stala v roce 1991. 
Letošní školní rok je ve školce jubilejní. 45. oslavy proběhly v září 2021 a trvají 
dodnes, jen nelze zapojovat rodiče v takové míře, jako dřív, díky mimořádným 
opatřením. Ale do oslav se rodiče s dětmi aktivně zapojili účastí v projektu „Dort 
k narozeninám“. Měli jsme velikou radost z této povedené spolupráce. Věříme, že 
to zase na jaře vše půjde a po dvouleté přestávce pozveme rodiče a děti na naši 
„Capačku“. Změny v předškolním vzdělávání určitě jsou, o tom by se dalo mluvit 
hodiny. Ale ten základ je podle mého názoru pořád stejný. Naučit děti samostat-
nosti a připravit je do dalšího života, tak aby obstály. K tomu přidám pár mých 
hesel: „Všechno jde, jen mrtvá koza nejde“ nebo „Stále je co zlepšovat,“ a podle 
toho se snažím fungovat. 

Určitě své bývalé žáky často potkáváte. Jaké to je a kolik jich vlastně už je?
Za ta dlouhá léta prošel mateřskou školou bezpočet dětí. Vlastně by se dalo říci, 
že dvě generace. Někteří se zapsali do mé paměti víc, jiní méně. Ale věřím, že 
i  díky působení našeho kolektivu, který se sice v  průběhu let měnil, ale v  po-
sledních letech zůstává téměř neměnný, mají všichni na nás hezké vzpomínky. 
 Potkávat se s bývalými žáky je vždy velmi milé. Velkou radost máme, když se jim 

daří a  dosahují v  životě úspěchů. Ti, co se k  nám vrací se svými dětmi, o  těch 
víme. Jiní se ztratili do světa a nevíme o nich nic, ale bohužel je i pár takových, se 
kterými už není šance se potkat, a to potom bolí.

Ve  Zvonečku se během Vašeho působení uskutečnilo mnoho zajímavých projektů. 
Který řadíte hrdě na nejvyšší stupínek?
Ano, máte pravdu. Posledních pár let jsme svou pozornost zaměřili na školní za-
hradu. Je velmi rozsáhlá a bylo zde hodně míst, která se nevyužívala, zarůstala. 
První krok k  tomu bylo sehnat pravidelnou údržbu. Nejdříve to byl pracovník 
přes Úřad práce, později již zahradnická firma, která se o údržbu stará pravidelně 
dodnes. No a pak přišla mšice smrková. A to se rozjelo ve velkém rozsahu a na-
padené stromy musely pryč. Trochu jsme to oplakali, ale jejich stav byl žalostný 

a hlavně nebezpečný vůči dětem. Prázdný břeh odkryl hřbitovní zeď a pohled 
na hřbitov. Šlo o to břeh opět zalesnit a do této činnosti se zapojili ve velké míře 
právě rodiče v projektu „Zasaď si svůj strom“. To bylo v roce 2016. Peníze jsme 
získali od  Komunitní nadace Ústí nad Labem a  pak od  společnosti Knauf In-
sulation. To bylo pro nás docela klíčové setkání. Pan ředitel Brázda se osobně 
zúčastnil sázení stromů. Tím získal přehled o tom, co naše zahrada potřebuje 
a pak nás významně podpořil ve vybudování Lanového hřiště v místě zahrady, 
které bylo nevyužito. Na adresu pana ředitele Brázdy musím poslat slova chvály. 
Vše, co řekl a co slíbil, dodržel na 100 %! Dne 1. 6. 2017 jsme zahradní slavností 
otevírali naše Lanové hřiště. A to považuji za projekt, který je na tom prvním stu-
pínku. Další projekty, které se zahrady týkají, byly již takové doplňující. Za zmín-
ku stojí Altán – Hmatárium a Čichárium, Přírodní učebna apod. Na všech se fi-
nančně podílela firma Knauf Insulation. Děti jsou na zahradě spokojené, rozvíjí 
své pohybové dovednosti a utužují kamarádské vztahy. Další projekty probíhají 
během školního roku. Tradiční je Podzimnice nebo Den vody. V současnosti jsou 
aktuální projekt Sokola „Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky“ a projekt 
nadace Věry Čáslavské „Rovná páteř“. Na závěr každého školního roku probíhá 
projekt „Namaluj si svou plaňku“, když odchází děti do  školy, ale to už je spíš 
rituál na rozloučenou. Namalují památeční plaňku spolu s rodiči, pak se upevní 
na náš plot a občas pak chodí bývalí žáčci na návštěvu, například ukázat hezké 
vysvědčení. A to nás vždycky moc potěší. Ve školce Zvoneček panuje taková ro-
dinná pohoda a já věřím, že si tohle klima zachová i do budoucna. /red/

Ludmila Kváčová: 

„Ve školce Zvoneček panuje taková rodinná pohoda 
a já věřím, že si tohle klima zachová i do budoucna.“
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Název projektu: STAVEBNÍ ÚPRAVY KOMUNITNÍHO DOMU PRO SENIORY, KRUPKA

Název dotačního projektu IROP: Energetické úspory bytového domu v Krupce

Registrační číslo projektu: CZ.06.2.11/0.0/0.0/17_097/0013486

Doba trvání rekonstrukce: 04/2021-01/2022

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ KOMUNITNÍHO 

DOMU PRO SENIORY VE STŘEDU 16. 3. 2022 

OD 13 DO 17 HOD.

Žižkova 5/3, Krupka (vchod z Mariánského náměstí)
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#krupkazijekulturou

RESTAURACE NA STŘELNICI

6. 3. 2022 

od  15.00

VSTUPNÉ 50 Kč
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Svatby
v Rinťovce

Svatby
v Rinťovce

E-mail: vaclav.krasa@email.cz

Tel.: 417 861 700, 602 872 659

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell – typu Araukana
a Dark Shell – typu Maranska. 

Stáří 16–20 týdnů, cena 199–245 Kč/ks
Prodej:

26. 3., 9. 4., 14. 5. a 4. 6. 2022
Krupka – Mírové náměstí – 12.30 hod.

Výkup králičích kožek
– cena dle poptávky.

Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod.
Tel. 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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PODĚKOVÁNÍ
Chtěli bychom touto cestou moc poděkovat panu Antonínu Rosenkranzovi, 
členu oddílu sjezdového lyžování TJ Krupka, skiareál Komáří vížka, který je pod 
vedením pana Gustava Vlacha. 
Díky jeho obětavosti a ochotě jsme si mohli užít radosti z lyžování v době jar-
ních prázdnin na sjezdovce, kde nám zajistil spuštění lyžařského vleku. Přestože 
v tento den ráno pršelo, pak sněžilo, dokonce se rozfoukalo, ochotně nám zajišťo-
val po celou dobu veškerý potřebný servis. Špatné ranní počasí nakonec ustou-
pilo a nám všem nad hlavami vyšlo sluníčko s blankytně modrou oblohou. Děti 
si lyžování moc užily, došlo i na velké přemlouvání, že už musíme končit. Byl to 
krásně strávený sportovně využitý den.
Ještě jednou moc děkujeme a přejeme hodně spokojenosti při jejich práci v od-
díle.
Děti Vája, Vláďa, Petr, Tomáš a  Veronika z  dětského domova Libušín, Krupka, 
instruktor lyžování teta Helča.

Helena Rybolová

Veřejné setkání: soutěžní návrh jezera Milada
Jestli chcete budoucí podobu jezera Milada ovlivnit, teď je ta správná chvíle.

Kdy:  čtvrtek 24.3.2022 v 18:00 - 19:30
Kde: Inovační centrum Ústeckého kraje (ICUK), Velká hradební 2800/Ústí nad Labem 

Přijďte se seznámit s vítězným soutěžním návrhem na řešení jezera Milada a jejího okolí. Státní podnik DIAMO, odštěpný 
závod PKÚ Vás zve na osobní setkání s architekty švédského studia Mandaworks. Autoři Vám přiblíží obsah vítězného návrhu 
a bude prostor ke sdílení Vašich zkušeností, nápadů a připomínek a samozřejmě i na Vaše dotazy. Vaše zpětná vazba je pro 
další práci autorů, kteří se jezeru Milada budou v průběhu tohoto roku věnovat, zcela zásadní.

Pokud se setkání nemůžete zúčastnit, ale chcete nám poskytnout svoji zpětnou vazbu, napište nám, prosím, na:   
info@vizemilada.cz

Informace k projektu včetně prezentace soutěžního návrhu budete moci sledovat na www.vizemilada.cz

Pavel Karták
(7. 1. 1942 – 23. 1. 2022)

VZPOMÍNKA

Na konci měsíce ledna nás zastihla smutná zpráva o úmrtí Pavla Kartáka. Sochař 
a malíř Pavel Karták bude s Krupkou, kde s manželkou Alenou Marií, žil a pracoval, 
navždy spojen svými díly. Jeho sochařské umění nám bude připomínat busta Herty 
Lindnerové v městském parku, památník obětí 1. světové války na hřbitově a také 
kašna na Mariánském náměstí. V té ztvárnil symboliku Bohosudova jako poutního 
místa, znázorňuje bájnou lípu s pietou. 
Dovolte mi podělit se o  osobní vzpomínku na  setkání s  manželi Kartákovými. Před 
asi 15  lety jsem pomáhala produkci německé televize MDR natočit vánoční dokument 
o Krupce. Záběry se pořizovaly na hradě, v muzeu i v Husitské ulici. Chybělo nám ale, jak 
říkala paní režisérka: „něco lidského, výjimečného, co by divákům zprostředkovalo vá-
noční náladu a atmosféru“. Poprosili jsme tedy paní Alenu Kartákovou o možnost natočit 
ji v ateliéru při práci na jejím velkém betlému. Pozvání jsme získali a tak jsem tenkrát i se 
štábem prošla dveřmi do jejich osobitého „světa“. Velmi si odpoledne stráveného v domě 
Kartákových vážím a cením. Dodnes si vybavuji, jak jsem byla doslova okouzlená ate
liérem, zahradou a i jimi samými. Pamatuji si pocit, kdy se mi vůbec nechtělo zase „ven“. 
Díky za hezké chvíle.  Lenka Navrátilová 
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Významní a slavní návštěvníci XIV. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V  této rubrice si připomínáme a představujeme významné osobnosti, které 
navštívily naše město a zanechaly v něm svou stopu.

Julius Johannes Ludovicus von Payer (1841–1915) 
Velmi zajímavým jménem, které se hned 
dvakrát objevuje v knize hostů hradu Krupka, 
je Julius von Payer. Rodák z Teplic se ve světě 
proslavil jako horolezec, polárník, průzkum-
ník, kartograf a  také jako malíř. Naše město 
navštívil po návratu ze své poslední expedi-
ce v roce 1874 a pak ještě po ukončení studia 
malířství ve  Frankfurtu nad Mohanem roku 
1879.
Julius Payer se narodil v Teplicích. Jeho rod-
ný dům stále v  městské části Šanov, v  ulici 
U Hadích lázní, stojí. Byl přebudován na hotel 
Payer a  na  věhlasného cestovatele upomíná 
pamětní deska. Juliův otec byl důstojníkem 
rakouské armády a  syn ho v  kariéře násle-
doval. V deseti letech nastoupil do školy pro 
kadety v Polsku. Studia ukončil na Terezián-
ské vojenské akademii ve Vídni, kterou absol-
voval s  hodností podporučíka. Převelen byl 
k  36. pěšímu pluku do  italské Verony. A  tam 
mu učarovaly hory: „Po  tři roky jsem hledíval 
z  veronské roviny pln touhy na  řetěz Alp. Probá-
dání velehorských skupin tyrolských Alp jsem po-
važoval za  cíl svého  života“. S  vysokohorskými 
výstupy začal roku 1863. Za pět let zdolal více 
než 100 vrcholů v pohořích Adamello-Presa-
nella a Ortles. Obě oblasti italských Alp také 
zmapoval. Díky kartografické práci byl přijat 
do Vojenského zeměpisného ústavu ve Vídni 
a  dostal nabídku účastnit se jako topograf 
a vedoucí saní německé expedice do severo-
východního Grónska. O své první výpravě píše 
Payer jako o  nezdaru, polárníci přišli o  loď 
a zažili mnoho útrap a strádání. Nicméně se 
jim podařilo zmapovat velkou část grónského 
pobřeží a Julius Payer byl po návratu vyzna-
menán rakouským Řádem železné koruny. 
V roce 1871 velel spolu s Karlem Weyprechtem 

průzkumné výpravě na  souostroví Špicberky 
v  Severním ledovém oceánu. Úspěch cesty 
přinesl oběma badatelům popularitu, další 
vyznamenání, ale hlavně jim zajistil financo-
vání další expedice. Konala se v letech 1872 až 
1874 a  jejím cílem bylo najít „Severovýchod-
ní průjezd“, námořní cestu z  Evropy kolem 
severního pobřeží Ruska (souostroví Nová 
Země) do Beringovy úžiny. Cíl se nakonec spl-
nit nepodařilo, ale zato byly objevené dosud 
neznámé ostrovy. Julius Payer je pojmenoval 
na  počest císaře Rakouska-Uherska Země 
Františka Josefa. Po  návratu vystoupil Payer 
z  vojenské služby, věnoval se přednáškám 
a  hlavně začal psát knihu o  cestách do  Ark-

Julius Payer, polárník (Wikimedia)

Julius Payer (Wikimedia)

tidy, která vyšla v  roce 1876 (česky později 
V ledovém zajetí). Stejného roku byl císařem 
Františkem Josefem I. povýšen do  rytířské-
ho stavu. Rok 1877 byl v  životě Julia Payera 
významným hned ze dvou důvodů, oženil se 
s Fanny Kannovou a začal studovat malířství 
ve Frankfurtu nad Mohanem. V letech 1884 až 
1890 žili Payerovi v Paříži. Z manželství se na-
rodily dvě děti, dcera Olivia a syn Julius, ale 
soužití šťastné nebylo a  skončilo rozvodem. 
Julius Payer se vrátil do Vídně. Jako malíř si 
vedl stejně dobře jako cestovatel. Jeho obrazy 
vyprávějí příběhy polárníků na  dalekém se-
veru, ukazují, v  jakých děsivých podmínkách 
tam přežívali na lodích zamrzlých v ledu a jak 
těžký byl jejich výzkum v  neprobádaných 
končinách. Julius Payer zemřel v  roce 1915 
na infarkt, pochován je ve Vídni. 

Lenka Navrátilová

Payerův obraz Nikdy zpět! (Wikimedia)
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Anketa
„Koho z žijících 
rodáků nebo obyvatel 
Krupky považujete za 
osobnost?“

„Určitě spisovatel Jiří Hnilička. Jeho 
skvělé knihy jsou populární mezi čtenáři 
po celé České republice a dělají dobrou 

pověst Krupce.“
David Gažák, grafik

VZPOMÍNKA

PODĚKOVÁNÍ

Nejzajímavější
komentáře
z ankety k tématu 
Žijící osobnosti Krupky 
v Mobilním rozhlase 
„Alena M. Kartáková, patriotka a  člověk, 
který ve  svém věku stále tvoří krásné 
předměty. Její práci znají lidé v  širokém 
okolí a  po  celé naší vlasti. Zasloužila by 
si stálou výstavu pro všechny své výtvo-
ry. Myslím si, že by to pomohlo přivést 
do našeho města další turisty.“
„Michal Havránek, Michala uvádím, pro-
tože ho osobně znám a velice se mi líbí 
jeho přístup. Líbí se mi aktivita, kterou 
v  Krupce dělá. Vede ZOO kroužek pro 
děti, kde se děti plno věcí naučí a  mo-
hou zde vidět zvířata, která jen tak někde 
neuvidí. Myslím, že je super, že vede děti 
k  jiné aktivitě než jen sezení u  počítače 
nebo nic nedělání :).“
„Klaus Thuma. Rodák z  Krupky. Bývalý 
zaměstnanec muzea v Krupce. Vzdělaný 
člověk, který se celý svůj život zabývá dě-
jinami Krupky.“
„Josef Pokorný, čestný občan města 
Krupky, nositel nejvyššího hasičského vy-
znamenání ČR – Svatý Florián.“
„Jana Pucharová, ředitelka Biskupského 
gymnázia, zásluha v  pokračování „díla“ 
otce Josefa Cukra o  rozkvět místního 
gymnázia, ZŠ a  MŠ při něm, vytvoření 
komunitní školy v našem městě s přesa-
hem i do dalších oblastí (tradiční jarmar-
ky, volnočasové aktivity dětí nejen z BGB, 
charitativní běh, zázemí pro místní uměl-
ce...).“
„Antonín Hricák starší a  jeho přínos pro 
soběchlebský fotbal.“
„Rastislav Sanitrik, který pro Krupku po-
řádal mnoho kulturních a  sportovních 
akcí. Nerad bych, aby na něj lidé v Krup-
ce zapomněli po krásných zážitcích, kte-
ré jim věnoval zejména od roku 1990. Pro 
příklad – Zpívá celá rodina, vánoční a ve-
likonoční Hry bez hranic, MiniSuperstar 
a další.“
„Rheingard Eichlerová, moje paní sou-
sedka, která letos oslavila 90. narozeniny. 
Bydlí od svého narození v Krupce. Ráda 
poslouchám její vyprávění o  tom, jak se 
žilo nejen u nás na Libušíně.“
„Věra Scheinpflugová, která se narodila 
v Soběchlebech. Moc, moc se zasloužila, 
mimo své práce učitelky vedla mládež 
i  dospělé ZRTV – Tělovýchova. Dostali 
jsme se 3x do Prahy na Spartakiádu. Vel-
ký dík!!“

V březnu 2022 vzpomeneme
10. výročí úmrtí pana

Václava Krásy. Stále vzpomíná 
manželka Gerta a synové 

s rodinami. 

Dne 13. března 2022 uplyne
15 let, co nás opustil pan

Josef Svoboda.
S láskou vzpomíná rodina. 

Dne 14. března 2022 tomu 
budou dva roky, co nás opustil 

pan Josef Křap.
S láskou vzpomíná celá rodina. 

Dne 1. března 2022 by náš 
tatínek Áda Vítů oslavil své
80. narozeniny. Kdo jste ho 

znali, věnujte mu tichou 
vzpomínku. S láskou vzpomínají 

synové Milan, Áda a Vašek 
s rodinami a švagrová Maruška.

 Asi by ses dnes všemu divila, 
kdyby osud chtěl a zpátky se 

nám vrátila. Cesty zpět už není, 
však v našich srdcích zůstalo 

utrpení. Milou vzpomínku 
Renatě Vajrychové. 

Dne 28. března 2022 uplynou již 
4 roky, kdy nás navždy opustil 

náš tatínek, dědeček, pan 
Václav Venclovský.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. S láskou vzpomíná syn 

Václav s rodinou. 

„JEN TEN KDO MĚL RÁD, VÍ, 
KOLIK ZTRATIL.“

Dne 7. března 2022 
vzpomeneme na nedožité 

69. narozeniny naší milované 
maminky, babičky, sestry, 

tety, kamarádky, paní Zdeňky 
Rynešové ze Soběchleb. 

Za tichou vzpomínku děkuje 
dcera Soňa a syn Kája 

s rodinami.

V předjaří tímto vzpomeňte 
na manžele Wernera a Růženu 

Pokorných z Unčína.
Děkujeme všem,
kdo jste je znali.

Syn Roman, dcera Lenka 
a Petra s manželem a vnoučata 

Vlastík, Karolína a Filip.

Dne 29. března 2022 
vzpomeneme prvního výročí 
úmrtí mého manžela pana 

Vladimíra Kvasni.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte 

s námi.
Manželka Marcela, dcera 

Markéta s rodinou, syn Michal 
s rodinou, bratr Stanislav 

a ostatní příbuzní. 

Chtěli bychom moc po-
děkovat panu Václavu 
Šandovi za to, že v rám-
ci projektu „Ježíškova 
vnoučata“ umožnil na-
ším klientům v  domě 
pro seniory U  Nových 
lázní, Teplice malování 
s  panem Pavlem La-
komým. Ještě jednou 
mnohokrát děkujeme. 
Tým Podkrušnohor-
ských domovů sociál-
ních služeb Dubí – Tep-
lice, U  Nových lázní 
Teplice.

V naději na budoucí shledání oznamujeme všem příbuzným, přátelům a známým, že odešel 
na věčnost v míru a pokoji pod pláštěm Panny Marie do domu našeho Nebeského Otce
pan Pavel Karták, sochař a malíř. Jeho srdce dotlouklo v neděli 23. ledna 2022 ve věku 

dožitých 80 let. Jménem pozůstalých manželka Alena Marie, syn Ondřej s manželkou Ivou, 
dcera Klárka s manželem Ondřejem, vnoučata a ostatní příbuzní. 
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Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Park Herty Lindnerové
Park v centru Bohosudova býval soukromou za-
hradou přiléhající k  domu s  číslem popisným 
171 (obr. č. 1). Budova zvaná vila Margareta (obr. 
č. 2) byla registrována jako kulturní památka. 
V  roce 1968, kdy protější areál gymnázia obsa-
dila sovětská armáda, musela být vyklizena, aby 
se z vyšších pater nemohlo sledovat dění za zdí, 
v  kasárnách. Roku 1983 byla již značně zchát-
ralá vila zbourána. Zahrada se stala veřejným 
prostorem v  60. letech 20. století. U  příležitos-
ti oslav 20. výročí konce 2. světové války, v  roce 
1965, byla v  parku odhalena socha na  památku 
protifašistické bojovnice Herty Lindnerové. Dílo 

Foto č. 4 - rok 2008 Foto č. 5 - rok 2012

sochaře Milana Lahody mělo, cituji z  dobové 
literatury: „symbolizovat poněkud nadneseně 
ženu-bojovnici“ (obr. č. 3). Místo nahé bojovnice 
naštěstí v roce 2008 zaujala busta Herty Lindne-
rové od  Pavla Kartáka. Dnešní podoba parku se 
dvěma hřišti, sportovištěm, jezírkem, lavičkami 
a přírodní posilovnou je výsledkem projektu cel-
kové revitalizace z let 2014–2015 (foto č. 6, 7 a 8). 
Jak vypadal park před obnovou, ukazují fotky č. 4 
z  roku 2008 a  č. 5 z  roku 2012. Výročí popravy 
(29.  3. 1943) Herty Lindnerové si připomínáme 
každoročně v měsíci březnu. 

Lenka Navrátilová

Foto č. 6, 7 a 8 - současnost

Foto č. 1 Foto č. 2 Foto č. 3
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PODĚKOVÁNÍ 
Chtěl bych i  touto cestou velmi poděkovat 
paní pečovatelce Vladimíře Reicheltové za po-
moc osobě v nouzi. Burger

Knauf Insulation významně a dlouhodobě 
podporuje život krupské komunity
„Každý rok věnujeme na podporu komunity, kde pů-
sobí náš výrobní závod, finanční prostředky ve výši 
zhruba 0,1 % hodnoty našeho obratu a  kolem 150 
hodin času firemních dobrovolníků. Spolupráce má 
řadu forem, a to od systematické dlouhodobé pod-
pory neziskových společností a občanských sdruže-
ní, přes roční Grant Knauf Insulation pro neziskové 
projekty až po  individuální jednorázové aktivity,“ 
uvedl ředitel závodu Ing. Jan Brázda. „Pan Nikolaus 
Knauf je vždy velmi potěšen zjištěním, že kromě 
závodu v  perfektní kondici a  výborných výsledků, 
existuje v  organizaci závodu řada lidí, firemních 
dobrovolníků, jejichž myšlenky a aktivity jsou orien-
tované na  podporu komunity. Chovat se ke  svému 
okolí jako dobrý soused je pro rodinu Knauf vý-
znamná hodnota. Využíváme svou sílu a  úspěch 
k  prokazování služby a  podpory svému okolí, kde 

provozujeme náš výrobní závod,“ ko-
mentoval ředitel závodu Jan Brázda. 
Ten se dne 27. 1. 2022 sešel s předsta-
viteli neziskových organizací a  se sta-
rostou města Krupka PhDr. Matoušem 
k  podpisu darovacích smluv v  jednací 
síni radnice. Finančně letos závod pod-
poří fotbalisty z TJ Krupka, oddíl stol-
ního tenisu a atletiky, plavecký oddíl, TJ Soběchleby, 
krupské raketomodeláře, florbalový tým FD Teplice 
i  handicapované sportovce z  organizace Nola Tep-
lice. Dalšími dlouhodobě podporovanými subjekty 
jsou ZŠ Masarykova a  ocenění dobrovolníků Kře-
sadlo 2021, organizované Dobrovolnickým centrem 
v Ústí n. L. Podpora jde také ve formě úhrady nákla-
dů na roční leasing vozidla ve prospěch Domu s pe-
čovatelskou službou v Krupce, na projekt Osobnost 

roku 2021 Ústeckého kraje, pravidelně organizovaný 
Severočeským Metropolem. Knauf Insula tion tak 
podpoří aktivity více jak 600 dětí a juniorů ve spor-
tovních klubech a činnosti neziskových společností 
celkovou částku 736 165 korun. V tomto roce Knauf 
Insulation překročí milník 25 000 000 korun, kte-
ré ze svých zisků vrací komunitě od roku 2008, kdy 
společnost uvedla do  života svůj program sociální 
zodpovědnosti. Zuzka Razzakova

Kreativní myšlení ale i srdce na správném místě!
Každoroční setkání vedení závodu Knauf Insulation 
v Krupce se svými zlepšovateli bylo spojeno s gast-
ronomickým zážitkem v restauraci U Palmy a stalo 
se opět milou malou společenskou událostí. Je zřej-
mé, že invence a kreativita zlepšovatelů v krupském 
závodě KI byla proti covidu imunní; vytvořili v roce 
2021 celkem 40 zlepšovacích návrhů, zaměřených 
na  úspory nákladů, zvyšování účinnosti procesů 
nebo jejich energetické účinnosti, kvality výroby 
a  servisu a  také do  zlepšování kultury bezpečné 
práce. 
Ředitel závodu KI v  Krupce Ing.  Jan Brázda a  ma-
nažer trvalého zlepšování Václav Holý, předali ceny 
nejlepším zlepšovatelům, mezi nimiž vynikl Honza 
Čepelák jako zlepšovatel roku 2021.
„Nepřestává mě fascinovat, kde se každoročně be-
rou ty desítky výborných nápadů. Problém pro ve-
dení závodu je vůbec to množství nápadů nejen vy-
hodnotit, ale především zajistit následnou realizaci 
přijatých a oceněných nápadů. Kapacity týmů jsou 
omezené, stejně jako investiční zdroje. Od  podání 
nápadu k jeho realizaci je často nutno udělat ještě 

Během jarních prázdnin se naši žáci nemuseli nu-
dit doma, protože se díky programu OPZ pořádal pro 
žáky 1. stupně ZŠ příměstský tábor a  díky Nadaci 
Orlen Unipetrol pro žáky 2. stupně ZŠ a  gymnázia 
vědecký tábor.
Program byl opravdu pestrý a zábavný, ať to byly po-
kusy s termokamerou, heliem, výroba slizu, hlavola-
my, či sportovní hry. Velmi zajímavé bylo také sesta-
vování solárních hraček, sice bylo trošku náročnější, 
ale s pomocí starších spolužáků to nakonec zvládli 
všichni. Starší spolužáci, nadaní studenti vyššího 
gymnázia, kteří se chtějí chemií či dalším přírodním 
vědám věnovat i v následném studiu na vysoké ško-
le, působili také jako táboroví instruktoři a pro děti 

měli připravené zajímavé pokusy s termokamerou, 
elektrolýzou, a také výrobu lahodného Bubble Tea.
Program tábora pokračoval i  společným výletem 
do  libereckého iQPARKu, ale i  úžasným progra-
mem v Bohosudovském sklepení, kde nám majitel 
pan Pavel Kmeč vyšel maximálně vstříc a mohl tak 
vzniknout unikátní program v kombinaci alchymi-
stické dílny, kreslení světlem a Strašidlácké stezky.
Účastníci i  realizátoři táborů byli nadšení a  velmi 
spokojení, že se vše tak vydařilo. Podobné tábory 
chystáme i na letní prázdniny (týden od 25. 7. do 29. 7. 
a týden od 22. 8. do 26. 8. 2022), takže se už můžete 
těšit a případně i přihlašovat na pavlatova@bgbzs.cz. 

Věra Pavlátová

hodně práce. Nechceme ale lidi zklamat. Mají na-
stavený motivační systém k dotahování svých my-
šlenek do vítězných konců. Když vidíte svůj nápad, 
že funguje, že přináší benefity, je to ta největší satis-
fakce a zároveň energie tvořit další inovace. Máme 
v  cílech míru realizace přijatých zlepšováků 50  % 
a  v  oblasti BOZP 90  %. Nestíháme, ale díky za  to,“ 
shrnul proces zlepšování v roce 2021 ředitel závodu 
Jan Brázda.
Za procesem zlepšování v KI jsou desítky hodin vě-
novaných školení správné praxe, provádění vrstve-
ných auditů na jednotlivých pracovištích, využívání 
nástrojů Lean a  Six Sigma. Jde se do  kořenových 
příčin problémů. Trvalé zlepšování je proces, stojí 
na  lidech a  je formulován dvěma principy – zapo-
jování a delegování. Na jedné straně je odvaha ma-
nagementu dát lidem důvěru, svobodu je nechat 
dělat věci po svém. Vést je jen firemními hodnota-
mi, formulovanou Vizí a  strategií. Dávat jim pod-
poru a někdy i ustoupit z cesty. Na druhé straně je 
připravenost lidí na lince i v údržbě převzít s větší 
mírou svobody v denním rozhodování i větší míru 
zodpovědnosti. To musí být v harmonii. Systém mě-
ření zralosti kultury práce trvalého zlepšování v KI 
potvrzuje, že to je správná cesta.
Že zlepšovatelé v KI mají i srdce na správném místě, 
je opět potvrzeno dohodou mezi vedením a  zlep-
šovateli, že 15  % z  odměn za  zlepšováky, doplněno 
stejnou sumou vedením společnosti, bude věno-
váno na  společně vybraný charitativní projekt pro 
někoho, kdo se ocitl nepřízní osudu v nouzi a potře-
buje pomoc. Zlepšovatelé na svém jednání 25. úno-
ra 2022 z řady možností vybrali podporu zdravotní 

PENNY
– soutěž pro mládež
Obchodní řetězec PENNY vyhlásil v  květnu 2021 
soutěž „Hýbeme se hezky česky“ pro sportovní 
kroužky, oddíly a tělovýchovné jednoty. Cílem bylo 
pomoci většímu rozvoji cvičení a  sportování mezi 
mládeží. Přihlásit se mohly sportovní oddíly z celé 
České republiky.
PENNY dotovalo tuto akci 4 miliony korun. V regio-
nu PENNY Krupka-Maršov se přihlásily Biskupské 
gymnázium, ZŠ Teplická a Sokol Bohosudov. Po spl-
nění zadaných úkolů bylo vše vyhodnoceno. Sokol 
Bohosudov se umístil na 3. místě, finanční odměna 
činila 5 000 korun, věcná odměna byly ovoce, ener-
getické tyčinky a  několik druhů oříšků. Cvičitelky 
připravily dárkové balíčky, které předaly cvičencům 
na tradičním předvánočním posezení. Finanční od-
měna byla využita na činnost oddílu. 
Děkujeme obchodnímu řetězci PENNY za úspěšné 
zorganizování a  průběh soutěže a  za  velmi pěkné 
odměny.

TJ Sokol Bohosudov

Nejlepší zlepšovatelé závodu KI Krupka 
za rok 2021 

Jarní tábory na Biskupském gymnáziu

péče malé Anežky, která se narodila v  říjnu 2018 
a komplikovaný porod jí do vínku vložil boj se svalo-
vou dystrofií a epilepsií. Péče je nákladná, a tak těch 
15 000 Kč určitě pomůže.
Postoj zlepšovatelů významně naplňuje dvě ze 
4  firemních hodnot skupiny Knauf; tou první je 
„podnikavost“ a druhou je hodnota, kterou bychom 
u mezinárodní korporace obvykle nehledali, a tou je 
„lidskost“. Zuzka Razzakova
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Děti ze Sluníčka
se starají o ptáčky
V  rámci programu „Ekoškola“, do  kterého je MŠ Slu-
níčko zapojena, se po  třetím obhájeném titulu vě-
nujeme s  dětmi dalšímu tématu a  to „Jídlo a  svět“. 
Na  zahradě jsme s  dětmi ze třídy Motýlků pověsili 
krmítka na lojové koule a na koláč, což je směs vysoce 
energetického a kvalitního loje, semínek, oříšků, ovoce 
a hmyzu. Dokrmování ptactva je potřeba nejen v zimě, 
bohužel ne každý ví, jak správně na to. My ve Sluníčku 
to ale víme a snažíme se tuto osvětu šířit dále.

Lenka Řezáčová, koordinátorka pro Ekoškolu

Projekt ,,Ledové království“
V Mateřské škole Sluníčko proběhl v lednu čtrnáctidenní vzdělávací projekt za-
měřený na rozvoj čtenářské pregramotnosti v předškolním vzdělávání. Děti si 
osvojily dovednosti, které předcházejí čtení a psaní, k vnitřní motivaci ke čtení, 
budování si vztahu ke  knihám a  porozumění čtenému textu, rozvoji mluvené 
řeči. Čtenářská pregramotnost byla rozvíjena i pomocí grafomotorických cviče-
ní, podporou pravolevé orientace, aktivním nasloucháním, rozvojem vizuální 
a sluchové paměti. Podpořili jsme dětskou fantazii a představivost v dramatic-
kých, výtvarných, literárních a jiných činnostech.
V Mateřské škole Sluníčko v Soběchlebech byla pro děti postavena expozice Le-
dového království, kterou navštívily všechny třídy. Pozvány byly také mateřské 
školy a přípravné třídy základních škol v Krupce. Rádi jsme je v Ledovém králov-
ství přivítali. Projekt zachycoval řízené, spontánní, skupinové a kolektivní čin-
nosti, propojoval původní zkušenosti dětí s novým poznáním, rozvíjel fantazii, 
prožitek, myšlení a city dětí.

 Veronika Dvořáková, učitelka MŠ Sluníčko Krupka 

Cvrček a Muchomůrka
„Nejdůležitější je práce – tvorba – na konečném výsledku už tolik nezáleží. Vás 
bude obohacovat čas, který strávíte při práci s hlínou. Už Vám nebude připadat, 
že se svět řítí kupředu, je podivný a často Vás stresuje. Proto Vás nyní zvu, abyste 
vstoupili do jiného světa, který je starobylejší a pomalejší a podstatné je v něm 
právě toto - postupovat pomalu, uklidnit se, nezabývat se hodnocením a vytvářet 
předměty z hlíny a dělat to jenom pro sebe.“ Raúl Acera (kolumbijský keramik)
Každý z nás se rodí s touhou a schopností něco vytvářet. Pozorujeme to už u ma-
lých dětí. Tvoří se zaujetím a spontánně. Jejich cílem není dokonalost výrobku, 
ale způsob výtvarného vyjádření, které jim přináší radost.
Proto se již několik let přátelí Cvrček (Dům dětí a mládeže Hamry) a Muchomůr-
ka (třída MŠ Pastelka). Při keramickém tvoření se dětem trpělivě věnují paní 
Petra Ottenschlagerová a paní Petra Filipová. Děti si pod jejich vedením rozvíjí 
jemnou motoriku prstů, manuální zručnost, výtvarné cítění a  fantazii. Sezna-
mují se s různými technikami práce s hlínou. Při práci s keramickou hlínou se 
děti zklidní a zaujatě pracují. Z hotových výrobků mají velikou radost nejen ony 
sami, ale i jejich maminky.

Kolektiv MŠ PASTELKA při ZŠ Teplická 400

Únor plný zábavy 
v Želváčku
V  únoru jsme s  dětmi v  NZDM oslavily Den svatého 
Valentýna a  kolem svátku zamilovaných se točil rov-
nou celý týden. Děti si vyrobily přání, povídali jsme 
si o  významu Valentýnu, jestli dostaly nebo darova-
ly někomu nějakou drobnost, třeba i  někomu, koho 
zkrátka mají rády, kamarádovi, babičce. Mluvili jsme 
i o tom, jak vlastně Valentýna vnímají a slaví. Pro děti 
i pracovníky nastala také velká změna v podobě nové 
posily do týmu. Děti se seznámily s novým pracovní-
kem, kterého přijaly velmi dobře a budou mít v klubu 
také konečně mužský vzor. V únoru jsme se také při-
pravovali na Den země, který bude v dubnu. Navlékli 
jsme rukavice, uklidili jsme si kolem klubu a připravili 
záhonek před klubem na nadcházející jaro. Také jsme 
si poslechli zábavnou formou, jak správně třídit odpa-
dy (věděli jste například, že do nádoby na papír nepatří 
papírové kapesníčky?). Proběhla debata na téma „Hy-
giena v době covidové“, s dětmi jsme si povídali, co je 
potřeba dělat, a naopak co by se dělat nemělo, aby ome-
zily možnost nakazit se tímto onemocněním. Protože 
také nastala doba, kdy si starší děti vycházející ze ZŠ 
mají zvolit, co by chtěly dále studovat, proběhla debata 
o tom, čím by jednou chtěly být, seznámily se s různý-
mi řemesly a probíralo se vše okolo přihlášek společně 
s  pracovníky. V  únoru se děti naučily nové hry, které 
je velmi bavily, naučily se vázat uzly, zkusily si hraní 
na  kytaru a  proběhlo i  taneční a  filmové odpoledne 
a turnaj ve fotbálku. Přestože byl únor krátkým měsí-
cem, užily jsme si s dětmi mnoho aktivit na maximum. 

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež
Želváček Barbora Beštová

Na návštěvě 
v hasičském muzeu 
Který kluk by nechtěl být hasičem? Snad úplně každý! 
I kluci z naší třídy by si to přáli. A tak jsme se s děvča-
ty rozhodly je podpořit a  společně jsme se vypravili 
do  Hasičského muzea v  Krupce, Husitské ulici, aby-
chom se o hasičském řemesle dověděli co nejvíce. 
V muzeu se nás ujal a provedl pan Ota Breite. Všechno 
dětem ukázal a  vysvětlil a  přidal i  zajímavosti navíc. 
Přiblížil tak dětem náročnost, ale i důležitost hasičské 
profese. Děti byly z návštěvy muzea nadšené! Oči jim 
zářily celý den a o zážitcích z muzea vyprávěly celý tý-
den. Děkujeme panu Breitemu a těšíme se zase někdy 
na shledanou.

Kolektiv MŠ PASTELKA při ZŠ Teplická 400
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MOBILNÍ
ROZHLAS

24. 3. od 17:30 hodin 
filmové představení

Myši patří do nebe
KC Olympie Krupka 
Vstupné zdarma

10. 4. od 12 hodin 
Velikonoční jarmark
Park před městským úřadem

Vstupné zdarma

22. 4. od 10 hodin 
Slavnostní shromáždění
k 77. výročí ukončení
2. světové války
U památníku 313 obětí pochodu smrti
na Prokopce u Krupky
Vstupné zdarma

17. 3. od 17:30 hodin 
filmové představení

Kurz manželské touhy
KC Olympie Krupka 
Vstupné zdarma

Nenechte si ujít: #krupkazije


